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PROTOKOŁ Nr XXXVII/2013 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie  

odbytej w dniu 21 maja 2013r. 

 

Pkt 1. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej  otworzył trzydzieste siódme w 

bieżącej kadencji obrady sesji Rady Miejskiej.  

 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach udział 

bierze 13 radnych, czyli stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Powitał sołtysów  , oraz   wszystkich obecnych na obradach.  

 

Pkt 2. 

  

Poinformował, że wszyscy Radni otrzymali proponowany porządek obrad wraz z 

materiałami w ustawowym terminie. 

 

 Na posiedzeniu Komisji w dniu wczorajszym otrzymali również: 

- zmienione wszystkie załączniki do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013-

2018. 

-  zmieniony projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stąporków na 

2013r. oraz zmienione dwa załączniki do tego projektu. 

Ponadto na wczorajszym posiedzeniu radni wypracowali zmiany do projektu uchwały 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/265/2012 Rady Miejskiej w Stąporkowie z 

dnia 21 grudnia 2012r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę, oraz zmianę projektu uchwały w sprawie terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Stąporków. 

Zmiana ta polegała na tym, że radni chcieli, aby w specyfikacji przetargowej zostały 

ujęte zapisy takie, że firma przystępująca do przetargu zapewni w domkach 

jednorodzinnych przynajmniej jeden kontener. Jego pojemność będzie uzależniona od 

liczby osób zamieszkujących w danym gospodarstwie. Natomiast w zabudowie 

wielorodzinnej ma to być 5 kontenerów. 

W drugim projekcie uchwały wniosek padł, aby   za odbiór śmieci można było 

dokonać zapłaty do 5 dnia po okresie kwartału. 

Trzeci projekt uchwały nad którym było dużo dyskusji na Komisji był w sprawie 

zmian w budżecie gminy Stąporków na 2013r.  

Na wniosek Wiceprzewodniczącego Krzysztofa Chrzana Rada chciała, przeznaczyć 

pieniądze na dokończenie remontu Ośrodka Zdrowia w Krasnej. Radni chcieli, aby 

zdjąć przyznane w wys. 12.600 pieniądze na bibliotekę i Dom Kultury i przeznaczyć 

je na dokończenie tego remontu. Tego projektu uchwały nie dostaliśmy, dlatego prosi 

Panią Burmistrz lub Pana Sekretarza, dlaczego nie dostali, mimo iż wniosek formalny 

został złożony.  
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Pan Sekretarz powiedział, że nie chce się wypowiadać obligatoryjnie bo nie jest 

Skarbnikiem, natomiast czy można przesuwać pieniądze z dotacji podmiotowej na 

bibliotekę, tego na 100% nie wie. Natomiast są przeszkody techniczne z uwagi na to, 

że to był tylko jeden dzień, w tej chwili nie ma Pani Skarbnik bo jest chora.                      

W związku z tym prosi o zrozumienie tej sytuacji. Natomiast jeśli jest potrzeba 

znalezienia tych 12.600 zł. to my postaramy się znaleźć – powiedział i na następną 

sesję taką uchwałę przygotujemy – dodał. Skąd to będzie nie potrafi w tej chwili 

odpowiedzieć. 

Jeśli Pani Burmistrz potwierdzi taką potrzebę, to znajdzie taką kwotę i stosowna 

uchwała zostanie  przygotowana. 

Pani Burmistrz – wczoraj na Komisji Z-ca Skarbnika Pani Beata Kulczykowska 

wyjaśniła, że Rada nie ma uprawnień do zdejmowania dotacji podmiotowej z jednej 

jednostki i przekazywania na drugą. Taką informację uzyskaliśmy, ale ja gwarantuję, 

że na najbliższej sesji będzie przekazane tyle środków finansowych ile będzie 

wymaganych do remontu w Przychodni w Krasnej. Będzie to dopiero po tym, jak Pani 

Dyrektor przedstawi kosztorys, tak jak to robią wszyscy dyrektorzy jednostek 

podległych. Zaczym przyjdą po środki finansowe, przedstawiają kosztorysy. 

Pan Przewodniczący spytał Panią Dyrektor SP ZOZ czy będzie taki kosztorys, bo 

Radzie zależy na tym, aby dokończyć remont tej Przychodni w Krasnej i żeby gmina 

sfinansowała ten remont. Na wspólnym posiedzeniu Komisji padała taka decyzja przy 

jednym głosie wstrzymującym się, więc stanowisko Rady jest dosyć jasne. 

Pani Dyrektor SP ZOZ – w m-cu lutym dostała decyzję SANEPID-u że musi robić 

remont, rozpoczęła go w momencie, kiedy lekarz był na urlopie, gdyż wiąże się to                

z zamknięciem Ośrodka. W momencie rozpoczęcia remontu okazało się, że  oprócz 

prac wskazanych przez SANEPID należy wykonać jeszcze inne. Wspólnie z firmą 

oszacowała, że robocizna za to co musi zrobić będzie kosztowała 9.200 zł. Kosztorys 

już jest zrobiony i faktury za materiały są płacone. Jeżeli otrzyma pieniądze na 

następnej sesji bardzo podziękuje. 

Pan Przewodniczący poprosił, aby kosztorys był przedstawiony zarówno dla Pani 

Burmistrz, jak i dla Rady. 

 

W związku z powyższym Pan Przewodniczący spytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma   

uwagi bądź propozycje do otrzymanego porządku obrad. 

 

Pan Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan zgłosił wniosek                         

o wprowadzenie do porządku obrad sesji w punkcie 11 Podjęcie apelu w sprawie 

podjęcia działań mających na celu przejęcie zbiorników wodnych położonych na 

terenie gminy Stąporków. 

 W głosowaniu jawnym radni jednogłośnie przy obecności 13 radnych na sesji poparli 

wniosek Pana Wiceprzewodniczącego. 

Pan Przewodniczący poprosił o wpisanie w punkt 11 podjęcie apelu. 

 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał  proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXV i XXXVI  Sesji  
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4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej 

6. Zapytania i interpelacje radnych 

7. Przyjęcie Oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Stąporków. 

8. Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Miejsko-

Wiejskiej Stąporków z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 

2012 rok. 

9. Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Uzależnień w roku 2012. 

10.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012r. Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie, 

b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012r. Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Kultury w Stąporkowie, 

c) zmiany nazwy gminnej instytucji kultury PN. „Miejsko-Gminny Ośrodek 

Kultury w Stąporkowie” i nadania statutu „Miejsko-Gminnemu Ośrodkowi 

Kultury i Sportu w Stąporkowie, 

d) zmiany Uchwały Nr XXXII/265/2012 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 21 

grudnia 2012r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę. 

e) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Stąporków, 

f) przyjęcia Statutu Międzygminnego Związku pod nazwą Staropolski Związek 

Gmin i Miast, 

g) wzięcia udziału Gminy Stąporków w tworzeniu programu rynku pracy w 

zakresie ochrony środowiska p.n. „EKOLOG 9” 

h) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stąporków, 

i) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stąporków, 

j) wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przez 

Gminę Stąporków przy sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w 

Stąporkowie przy ul. Plac Wolności 9/14, 

k) zmian w Gminnym Programie Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień na rok 2013. 

l) zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XXXV/302/2013 Rady Miejskiej w 

Stąporkowie z dnia 27 marca 2013r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie Gminy Stąporków, których właścicielem lub 

zarządzającym jest gmina Stąporków oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków, 

ł) ustalenia wysokości diet dla radnych 

m) zasad zwrotu radnym kosztów podróży służbowych. 

n) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2013-2018, 

o)  zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2013r. 

p)  zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2013r. 
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11. Podjęcie apelu w sprawie podjęcia działań mających na celu przejęcie zbiorników  

wodnych położonych na terenie gminy Stąporków. 

 12. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

 13. Sprawy różne. 

            14. Zamknięcie obrad sesji     

  

  

W głosowaniu jawnym proponowany porządek obrad dzisiejszej sesji został przyjęty 

przez radnych jednogłośnie. 

 

Pkt 3. 

Pan Przewodniczący Rady spytał kto jest za przyjęciem protokołu z   XXXV i XXXVI  

sesji. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli  Protokoł z XXXV i XXXVI sesji. 

Pkt 4. 

Pan Wiceprzewodniczący odczytał  informację o działalności międzysesyjnej. 

 ( w załączeniu) 

Pkt 5. 

Pani Burmistrz   odczytała informację o działalności międzysesyjnej. 

( w załączeniu) 

Ponadto Pani Burmistrz dodała: 

- w zeszłym tygodniu odbyło się w Urzędzie spotkanie z przedstawicielami Starostwa 

Powiatowego w Końskich w którym uczestniczyli: Pan Starosta Bogdan Soboń, 

Dyrektor zarządu Dróg Powiatowych, Pani Skarbnik i Pan Wiesław Basiak. Pani 

Burmistrz postanowiła zaprosić Panią sołtys z Krasnej , Panią sołtys z Odrowąża               

i sołtys Mokrej Pan Naorecki. Na tym spotkaniu Pan Starosta przedstawił sytuację 

związaną z  naprawami dróg powiatowych. Teraz będzie naprawiana ul. Górnicza 

której koszt pokrywa Starostwo Powiatowe. W naszym budżecie nadal mamy jeszcze 

zabezpieczone 700 tys.zł. W pierwszej kolejności prosili o drogę w Krasnej, bo takie 

ustalenia zapadły większością głosów radnych. Pani Burmistrz ma nadzieję, że Pan 

Starosta przyjmie nasze pieniądze jako współfinansowanie i wykona tą drogę.                     

O drodze w Draczowie kazano nam na chwilę obecną zapomnieć. Podobno kolejna 

będzie robiona w Niekłaniu, bo jest najgorsza – taką informację otrzymano na tym 

spotkaniu. 

- wielokrotnie Pani Burmistrz brała udział w spotkaniach odnośnie zbiorników 

wodnych. Na początku kwietnia wystosowała pismo do Pana Starosty, bo podobno zna 

jakąś informację co zrobić żeby przejąć zbiorniki wodne. Pismo otrzymała, ale w nim 

nie ma odpowiedzi, bo Pan Starosta przedstawił w nim historię powstawania 

zbiorników wodnych, więc ponowiła pytanie co zrobić. Takie rozwiązania które 

zasugerował Pan Starosta już przeprowadzaliśmy. Chcieliśmy skomunalizować 

zbiornik na Miłej na podstawie upoważnienia Rady podjętą Uchwałą. Pani Wojewoda 

odpisała, że są to wody płynące i należą zgodnie z przepisami prawa do Skarbu 

Państwa. Nikt nie potrafi nam na chwilę obecną odpowiedzieć co zrobić by móc 

wykonać operat wodnoprawny  a później ponosić koszty. Ponieważ większość 

radnych chciała, aby Pani Burmistrz przygotowała uchwałę, taka uchwała została 

przygotowana. Natomiast jest problem, bo nie znaleziono prawnika, który podpisałby 
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się pod uchwałą, że gmina wykupi operat wodnoprawny i będzie ponosiła koszty, bo 

to nie będzie zgodne z przepisami ponieważ zbiornik nie należy do gminy. Dlatego 

Pani Burmistrz też apeluje do tych wszystkich którzy znają sposób jak przejąć 

zbiorniki wodne w gminie Stąporków by móc wykonać operat wodnoprawny a później 

ponosić koszty naprawy. Dwie możliwe drogi jakie były możliwe do wykonania na 

podstawie zbiornika przy ZUK i na Miłej nie dały rezultatu. Nadal czekamy na 

odpowiedź ze Starostwa. Mamy odpowiedź z RIO, że nie możemy wykonać w chwili 

obecnej operatu wodnoprawnego dopóki nie będziemy gospodarować zbiornikami 

wodnymi. Nikt nie potrafi nam odpowiedzieć na pytanie co zrobić żeby gospodarować 

tymi zbiornikami wodnymi. Dlatego prosi aby ci którzy wiedzą jak to zrobić przyszli           

i powiedzieli. 

Pkt 6. 

Na wstępie tego punktu Pan Wiceprzewodniczący odczytał na prośbę radnego 

Edwarda Mazura odpowiedź Pani Burmistrz na jego interpelację zgłoszoną na sesji              

w dniu 27 marca 2013r.  następującej treści: na sesji dwie do tyłu pytałem ile  rodzin  

w gminie Stąporków oczekuje na mieszkania socjalne, a ile na mieszkania komunalne. 

Dostałem odpowiedź, że na mieszkania socjalne oczekuje 20 rodzin, na mieszkania 

komunalne oczekuje około 30 rodzin. W 2010 roku została powołana Komisja 

Mieszkaniowa Zarządzeniem Pani Burmistrz. Chciałbym zapytać kiedy ostatni raz ta 

komisja zebrała się – jest to komisja czteroosobowa. Czy ta komisja opiniuje jeżeli są 

mieszkania  opuszczone przez kogoś i do których nikt nie ma prawa pierwokupu. Z 

uwagi na to, że  w naszej gminie czeka 30 rodzin na mieszkania, a są to rodziny z 

mieszkań przeludnionych, czy nie można by przydzielać  tych mieszkań tym 

rodzinom. 

Otrzymał na tą interpelację odpowiedź następującej treści: 

( w załączeniu) 

Dlatego też zwrócił się do   Przewodniczącego Rady Miejskiej z pismem następującej 

treści. ( w załączeniu) 

Z uwagi na to, że w piśmie prosi radny o zajęcie stanowiska przez Przewodniczącego,  

Pan Przewodniczący spytał radnych czy ktoś z nich chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

Radny Dariusz Młodawski – uważa, że Pan Przewodniczący powinien zająć  

stanowisko w tej kwestii. Myślę, że wszyscy jesteśmy kulturalnymi ludźmi                          

i powinniśmy sobie nawzajem odpowiadać z szacunkiem na zadawane pytania - 

powiedział. Uważam, że kolega Edward Mazur jako wybrany również przez 

społeczeństwo jak i Pani Burmistrz zasługuje na to aby uzyskać skuteczną, rzetelną ale 

również i przyzwoitą odpowiedź. W tej odpowiedzi jako nauczyciel niestety mogę 

stwierdzić tylko że pewne określenia jakie się pojawiają uwłaczają w tej chwili Panu 

Edwardowi Mazurowi. Uważam, że nie jest to miejsce i czas na to, aby w taki sposób 

się odnosić do drugiego człowieka. Kampania wyborcza będzie miała miejsce za rok, 

więc zostawmy ten czas na to aby wtedy mówić, bo jak sami dobrze wiemy, pojawia 

się wiele obietnic bez pokrycia które niestety w rzeczywistości nie mają miejsca, więc 

zostawmy na boku te  imperatywy aby przejść  do porządku tak jak nam nakazuje 

sumienie z szacunkiem, z godnością ludzką w stosunku do drugiego człowieka. 

Uważam, że Pan Przewodniczący w tym momencie zgodnie z tym o co prosił Pan 

radny Mazur powinien zająć stanowisko i powinien ukrócić wszelkie złe praktyki, aby 

nie miały miejsca w przyszłości. 
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Radny Edward Mazur – również odniósł się do odpowiedzi na jego interpelację – 

stwierdził, że pismo to nie tylko dotyczy jego, dotyczy ono całej Rady. Decyzja, aby 

„MONAR” w Stąporkowie został podjęta prawie jednogłośnie – 1 głos był 

wstrzymujący się. Decyzja o „MONARZE” w Lutej była podjęta jednogłośnie. Więc 

nie tylko jego nazwano populistą, populistami w oczach Pani Burmistrz są wszyscy 

radni. Tak się nie robi – powiedział – ja nie przyszedłem tutaj robić sukcesy. 

Upominał się o ludzi z MONAR-u bo tak mu mówiło sumienie i o to prosili go 

wyborcy. Dlatego jest mu przykro, że tak to się stało. 

Pan Jacek Kołodziej Przewodniczący Rady Miejskiej – zwrócił się z apelem do Pani 

Burmistrz aby na pytania, zapytania jak również interpelacje radnych odpowiedzi były 

merytoryczne i związane tylko i wyłącznie z tematem. Chciałby aby takich pism jakie 

były w tej chwili, tego typu odpowiedź aby była ostatnia. Bardzo prosi o to Panią 

Burmistrz, apeluje w imieniu całej Rady aby odpowiedzi na zapytania i interpelacje 

radnych były merytoryczne i nie odbiegały od tematu. 

Radny Alfred Naorecki – stwierdził, że zgodnie z porządkiem obrad w punkcie 6 

mamy zapytania i interpelacje radnych, a w punkcie 12 mamy odpowiedzi. 

Stanowisko Pani Burmistrz powinna zająć w punkcie 12 – zgodnie ze statutem. 

Pan Przewodniczący RM – odpowiadając  powiedział – Panie Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej, jest to pytanie i odpowiedź na interpelację z poprzedniej sesji, 

więc postanowiłem, że umieszczę to w tym punkcie. W punkcie 12 będą odpowiedzi 

na zapytania i interpelacje na te, które padną dzisiaj. 

Pani Burmistrz Dorota Łukomska – powiedziała. Słyszeli Państwo odpowiedź. To jest 

odpowiedź na Pana pytanie. Ostatnio spotkała się Komisja kiedy – odpowiedziałam, 

przypomniałam Panu, że Pan zabiegał o bezdomnych w pierwszej kolejności, a 

wiedział Pan, co możemy zrobić za pieniądze i przypomnę jeszcze jedno. Przez 6 

miesięcy osoby, podopieczni „MONAR-u” przebywali bezumownie bo większość 

radnych zdecydowała, że jednak sprzedajemy ten teren i przeznaczamy te pieniądze 

między innymi na mieszkania socjalne. Więc niech Pan nie mówi, że większość 

zdecydowała. Większość później zdecydowała pod presją mediów. Sześć miesięcy 

bezumownie przebywali. To jest odpowiedź na Pana pytanie. Mieszkańcy gminy, 

nawet większość nie była świadoma że podopieczni MONAR-u, osoby bezdomne, 

pokrzywdzone przez los, to nie byli mieszkańcy naszej gminy, że tam bodajże 6 osób 

było z naszej gminy, a te kilkadziesiąt osób z całej Polski. Więc tu też zostali 

wprowadzeni w błąd i nie życzę sobie, żeby Pan mówił, że to nie jest odpowiedź na 

Pana pytanie, bo na sesji też powiedziałam (sprawdzę to  dziś na nagraniu z sesji), że 

spotkała się raz Komisja i że to Pan Panie radny Edwardzie Mazur i Pan radny Dariusz 

Młodawski ( o ile dobrze pamiętam) donieśliście do Prokuratury, że nie właściwie 

przyznałam mieszkanie mieszkańcowi gminy, sprawa była rozpatrywana – 

Prokuratura uznała, że było właściwie, że to jest kompetencja Burmistrza. Ale 

faktycznie, żeby uniknąć doniesień do Prokuratury to podjęłam decyzję, że mieszkania 

komunalne będą sprzedawane, bo ja naprawdę chcę się zajmować i zajmuję się 

sprawami bieżącymi i chcę unikać chodzenia po prokuraturach, sądach, komendach 

policji. 

Radny Roman Rurarczyk – zadał pytanie radnemu Rady Powiatu, byłemu 

Przewodniczącemu Rady Powiatu Panu Skowronowi – co było powodem 

zrezygnowania Pana z funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu. Jak widomo 
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wszystkim nie był Pan odwołany z tej funkcji przez Radę Powiatu a zrezygnował Pan 

sam. 

Radna Mirosława Krzystek – zwróciła się do Pani Burmistrz z pytaniami: 

 – w naszej gminie jest 40 oczyszczalni przydomowych. Mieszkańcy zgłaszają, że 

nasza Gospodarka Komunalna nie wybiera z tych oczyszczalni. Czy w przyszłości gdy 

będzie rozbudowana nasza oczyszczalnia ścieków będą wybierane nieczystości                  

z oczyszczalni przydomowych. 

- co Pani Burmistrz poradzi Panu Puchale Sergiuszowi mieszkańcowi Czarnieckiej 

Góry, który napisał do Pani, a jest to Pan z I grupą niepełnosprawności, który nie może 

wyjechać ze swojej posesji ponieważ drogi w Czarnieckiej Górze są nieprzejezdne. 

Decyzja na budowę tych dróg kończy się w tym roku. Co dalej z tymi drogami                     

w Czarnieckiej Górze. Mam plan odnowy miejscowości Czarniecka Góra przyjęty            

w 2009 roku przez poprzednią Radę Miejską. W planie tym jest wszystko zawarte co 

oczekują mieszkańcy od gminy Stąporków. Jest to miejscowość uzdrowiskowa z bazą 

noclegową i ludzie tam dojechać nie mogą. Doszło do tego, że ludzie nie mogą 

wyjechać ze swojej posesji. Radnym „zawdzięcza” to, że oni w pierwszym roku 

zabrali te pieniądze i tych dróg nie zbudowaliśmy. Nie są to jakieś duże pieniądze                

i apeluje do Pani Burmistrz aby zająć się Czarniecką Górą. 

- na poprzedniej sesji spytała dlaczego w 2011r. nie został wykonany plan 

zagospodarowania przestrzennego dla Czarnieckiej Góry. Pani Burmistrz  odpisała 25 

mieszkańcom Czarnieckiej Góry, że to radni zdecydują kiedy. Więc pyta kiedy Pani 

Burmistrz zapyta radnych, kiedy usiądziemy i zdecydujemy kiedy te plany będziemy 

robić. Miejscowość Czarniecka Góra tego wymaga bo jest tam najwięcej działek 

leśnych a na których ludzie chcieliby się budować, mielibyśmy więcej pieniędzy                 

z podatków. Jest to naprawdę bardzo ważne. 

Na zakończenie radna Krzystek z upoważnienia  odczytała notatkę dotyczącą pobytu 

na zaproszenie Euro deputowanego Jacka Włosowicza w Brukseli i promowania tam 

naszej gminy. Podziękowała za zorganizowanie wycieczki i umożliwienie spotkania 

się z Euro parlamentarzystami oraz za niezapomniane chwile w Parlamencie 

Europejskim w Brukseli. 

Radny Alfred Naorecki – zadał pytanie dotyczące remontu dróg gminnych – na ul. 

Fabrycznej w Hucisku zostały wycięte spore kawałki asfaltu i zostały uzupełnione,             

a 30cm. dalej od tych miejsc są dziury głębokości 30 cm. Dlatego spytał Panią 

Burmistrz kto jest odpowiedzialny za odbiór tych robót i ile za to jest za to zapłacone. 

Naprawdę woła to o pomstę – powiedział. Jeżeli ktoś jest odpowiedzialny, my płacimy 

i za co? – spytał. Przecież za 2 tygodnie ta droga będzie nieprzejezdna. 

Drugie pytanie zadał radnemu Powiatowemu Panu Skowronowi – jakie są przyczyny 

zmiany tego, że gmina partycypuje w zadania powiatu, my zabezpieczamy pieniążki, 

wiemy, że ma być robiona droga w Krasnej i być może Draczów , nagle przyjeżdża ni 

stąd ni zowąd delegacja z Powiatu, stawia nas pod murem i mówią, że my tych dróg 

nie będziemy robić, proszę nam dać pieniążki na Górniczą. Czy w ciągu tygodnia 

zabezpiecza się pieniądze skoro jest to 700 tys.? Mówi się nagle, że najważniejsza jest 

ul. Górnicza, jest priorytetem bo jest zniszczona. Druga ma być droga gdzieś w 

Niekłaniu – nie Draczów i nie Mokra. Następnie Pan Starosta mówi, że z pieniędzy 

przeznaczonych na Krasną zostało mu tylko 150 tys. bo są dane gdzieś indziej. 

Dlatego prosi od Pana radnego odpowiedzi. 
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Pan Przewodniczący – w nawiązaniu do wypowiedzi radnego Naoreckiego, że 

dopuścił odpowiedzi radnego Mazura w punkcie interpelacje chciał zwrócić uwagę, że 

pytanie do radnego powiatowego nie należy zadawać w interpelacjach, ale w sprawach 

różnych. 

Radny Dariusz Młodarwski – powiedział, że szkoda, że nadal panuje agresja w 

zadawanych pytaniach i odpowiedziach – przykro, że nie umiemy ze sobą rozmawiać. 

Następnie zadał dwa pytania. 

1. Odczytał interpelację 5 radnych ze Stąporkowa i złożył ją na piśmie Panu 

Przewodniczącemu i Pani Burmistrz. ( w załączeniu) 

2. Na jakim etapie znajduje się kwestia budowy dróg na Os. Dr. Anki. Czy Pani 

Burmistrz była w Kielcach w tej sprawie, czy podjęła jakiekolwiek rozmowy. 

Radny Edward Mazur – zadał pytania: 

1. Ile będzie kosztowała naprawa ulicy Fabrycznej w Hucisku. Jak wszyscy 

wiedzą mogliśmy na nią pozyskać środki z Unii Europejskiej za które 

wybudowalibyśmy nową. Nie pozyskaliśmy, bo większość radnych tak 

zdecydowała. Nie głosowali za tym nawet Ci radni, którzy są z tego rejonu. 

Gdybyśmy budowali za pieniądze unijne, nasze pieniądze poszłyby na inną 

drogę. Dlatego pyta – czy to jest gospodarność? 

2. Kiedy zaczniemy odwadnianie i zabezpieczanie zespołu boisk w Niekłaniu. 

Dokumentacja jest zakończona w ubiegłym roku, pół roku mija i cichutko. 

3. Od roku powstały trzy stanowiska tj. Dyrektor ZGKiM i dwa stanowiska 

asystentów. Dlatego pyta jakie korzyści z tego gmina osiągnęła. Pani Burmistrz 

mówiła, że Dyrektor ZGKiM został powołany po to, że będzie budował blok 

socjalny. Do tej pory nawet nie ma projektu na blok i nie ma nawet zamiaru 

budowy bloku socjalnego. Jest to ok. 200 tys. straty rocznie. 

Radny Robert Dziubiński – interpelacja do Pani Burmistrz: 

1. Ulice : 1 Maja, Krasińskiego i Moniuszki  w Stąporkowie – w tym roku wygasa 

na nie gwarancja. Kiedy będą poprawiane te ulice i chodniki bo są nierówne, 

zapadające się. Kiedy przyjedzie ta firma i poprawi je w ramach gwarancji. 

2. Poprosił również Komisje Rewizyjną Rady Miejskiej, żeby sprawdziła stan 

muszli koncertowej po zimie, szczególnie budynek w środku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej – złożył interpelację ustną odnośnie 

placów zabaw przy szkołach. 

W naszej gminie jest taka sytuacja, że mamy place zabaw na wsiach, buduje się plac 

zabaw razem ze skajtparkiem w Stąporkowie. Natomiast mamy 2 Szkoły Podstawowe 

i Zespół Szkół przy których są przedszkola, a nie mamy placów zabaw i nie ma 

perspektyw na to aby one tam powstały. W tej chwili dzieci z tych miejscowości 

muszą jeździć do dużo mniejszych aby się pobawić na placu zabaw wiejskim. Dla 

mieszkańców jego miejscowości jest to dziwna sytuacja. Jest to tym bardziej dziwna 

sytuacja gdyż można było na te inwestycje pozyskać pieniądze z LGD. Nadal nie 

pozyskujemy na nie środków zewnętrznych. Winniśmy podjąć decyzje w tym 

kierunku, aby systematycznie place zabaw przy szkołach tam gdzie są przedszkola 

budować. 

Interpelacja polega na tym aby pani Burmistrz przedstawiła plan zagospodarowania 

terenów przy szkołach z uwzględnieniem budowy placów zabaw. 



 

 

 

9 

Radny Robert Dziubiński – spytał, czy Pani Burmistrz ma jakiś plan na „Orliki” 

boiska wielofunkcyjne i różne inne. Wiadomo, że pod tym względem nasza gmina jest 

bardzo, bardzo w tyle jeśli chodzi o inwestycje związane ze sportem. U nas jest tylko 

jedno boisko wielofunkcyjne w Niekłaniu i jest ono do remontu, bo nie ma tam nawet 

odwodnienia. 

Radny Rady Powiatu Wiesław Skowron – odniósł się do zadanych mu pytań: 

- dlaczego zrezygnował z funkcji Przewodniczącego RP – zadecydował w zasadzie 

jeden powód – jeżeli na 5 radnych Rady Powiatu ze Stąporkowa  trzech zawsze było 

przeciwko jego wnioskom, więc nie widział sensu. Uznał, że być może będzie lepiej 

dla gminy gdy ustąpi i tak zrobił. 

- jak to się stało, że gmina decyduje się dofinansowywać do innych dróg 

powiatowych, a Powiat chce budować inne – w ubiegłym tygodniu była Sesja Rady 

Powiatu na której wprowadzono do budżetu nowe zadanie pn. remont ulicy Górniczej 

w Stąporkowie. Stało się to ni stąd ni zowąd – przynajmniej on nie słyszał wcześniej o 

tej inwestycji. Zawsze mówiło się o 4 drogach: dokończenie Stąporków – Mniów, 

dokończenie drogi w Duraczowie i Błotnicy, zrobienie drogi w Niekłaniu i jest 

dokumentacja na drogę w Odrowążu, która się kończy i za którą wydano ok. 80 tys.zł., 

a droga w Odrowążu jest fatalna. Na jego pytanie dlaczego ul. Górniczą umieszczono 

w budźcie, Pan Starosta odpowiedział, że w jego ocenie jest ona najgorsza w gminie 

Stąporków. Pan Skowron zaproponował mu wówczas, żeby następnego dnia w jego 

samochód wsiadł i mu pokaże stan innych dróg w gminie Stąporków. Odpowiedział, 

że z tego nie skorzysta. Uznał wówczas jego decyzję – co powiedział głośno na sesji – 

za decyzję polityczną. 

Na pytanie jak widzi wskazane przez niego  drogi w gminie Stąporków odpowiedział, 

że on po rozmowie z Panią Burmistrz uznaje, że Starostwo robi ulicę Górniczą w 

Stąporkowie, a gmina Stąporków  z własnych środków dokończy drogę Gosań – 

Serbinów. Ocenia, że jest to wersja nieprawdziwa, ale w tej kwestii Pani Burmistrz z 

Panem Starostą będą się dogadywali. Pan Starosta powiedział ponadto, że będzie robił 

najgorsze drogi w powiecie. Według jego rozeznania najgorszymi są drogi w Słupi 

Koneckiej. Jest to zapowiedź, że w tej kadencji drogi w gminie mamy „ z głowy”. 

 

Pkt 7. 

Państwo radni  otrzymali „Ocenę zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy 

Stąporków”  , którą Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej na mocy ustawy 

jest zobligowany złożyć  Radzie. 

Do powyższej oceny radni nie wnieśli żadnych uwag. 

Dlatego Pan Przewodniczący powyższy materiał poddał pod głosowanie. 

Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Stąporków  została 

przyjęta przez Radę  13 głosami „za”. Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   
obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 8 

Radni wraz z materiałami otrzymali Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy 

Gminy Miejsko-Wiejskiej Stąporków z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami na 2012 rok. 

Do powyższej oceny radni nie wnieśli żadnych uwag. 
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 Dlatego Pan Przewodniczący powyższy materiał poddał pod głosowanie. 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Miejsko-Wiejskiej Stąporków 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2012 rok. 

zostało przyjęte przez Radę  13 głosami „za”. Ustawowy skład Rady wynosi 15 

radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Punkt 9 

Radni wraz z materiałami otrzymali również Sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień w roku 2012. 

Sprawozdanie było analizowane na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych, która 

uznała, że winno być uzupełnione o dodatkową informację zawierającą szczegółowe 

zestawienie wydatków na Program. Pani Burmistrz takowe przedłożyła i Państwo 

radni również je otrzymali z materiałami. 

Do powyższej oceny radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 Dlatego Pan Przewodniczący powyższy materiał poddał pod głosowanie. 

 Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień w roku 2012.zostało przyjęte przez Radę  13 głosami „za”.  

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 10.  
 Pan Przewodniczący poinformował, że  na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 

wczorajszym zostały omówione    wszystkie projekty uchwał. 

Każdy radny jest w posiadaniu projektów, dlatego Pan Przewodniczący poinformował, 

że  nie będzie ich  odczytywał.   

Pkt 10 „a” 

 

Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr 

XXXVII/306/2013 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012r. 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 10 „b” 

  

Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr 

XXXVII/307/2013 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012r. 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Stąporkowie, 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 10 „c” 

Radni w głosowaniu jawnym 2 głosami „za”, 9 głosami „przeciw” i 2 

„wstrzymującymi się”  uchwały w sprawie zmiany nazwy gminnej instytucji 

kultury pn. „Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Stąporkowie” i nadania 

statutu „Miejsko-Gminnemu Ośrodkowi Kultury i Sportu w Stąporkowie nie 

podjęli. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 
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Pkt 10 „d”    

 Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr 

XXXVII/308/2013  w sprawie   zmiany Uchwały Nr XXXII/265/2012 Rady 

Miejskiej w Stąporkowie z dnia 21 grudnia 2012r. w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 10 „e” 

 Radni w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” 

podjęli Uchwałę Nr XXXVII/309/2013   w sprawie  terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli 

nieruchomości na terenie Gminy Stąporków, 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 10 „f” 

Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XXXVII/310/2013 

w sprawie   przyjęcia Statutu Międzygminnego Związku pod nazwą Staropolski 

Związek Gmin i Miast 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 10 „g” 

Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr 

XXXVII/311/2013 w sprawie   wzięcia udziału Gminy Stąporków w tworzeniu 

programu rynku pracy w zakresie ochrony środowiska p.n. „EKOLOG 9” 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 10 „h”  

Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr 

XXXVII/312/2013 w sprawie  sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Stąporków, 

 

Pkt 10 „i”  

Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr XXXVII/313/2013 

w sprawie  sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stąporków, 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 10 „j”  

Radni w głosowaniu jawnym 1 głosem „za”, 6 głosami „przeciw” i 6 głosami 

„wstrzymującymi się” uchwały  w sprawie   wyrażenia zgody na odstąpienie od 

żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przez Gminę Stąporków przy sprzedaży 

lokalu mieszkalnego położonego w Stąporkowie przy ul. Plac Wolności 9/14, nie 

podjęli. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 
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Pkt 10 „k”  

Radni w głosowaniu jawnym 8 głosami „za”, 3 głosami „przeciw” i 2 głosami 

wstrzymującymi się” podjęli Uchwałę Nr XXXVII/314/2013 w sprawie   zmian w 

Gminnym Programie Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 

2013. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

  

Pkt 10 „l” 

Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” podjęli Uchwałę Nr 

XXXVII/315/2013 w sprawie  zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr 

XXXV/302/2013 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 27 marca 2013r. w 

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Stąporków, 

których właścicielem lub zarządzającym jest gmina Stąporków oraz warunków i 

zasad korzystania z tych przystanków, 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 10 „ł” 

W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych głos 

zabierali: 

Radny Tomasz Kurcbart – spytał kto był wnioskodawcą tego projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący – temat był poruszany wielokrotnie na komisjach przedsesyjnych, 

były ustalane kwoty. Pierwotnie przygotowałem projekt uchwały podwyżki 3% diet - 

powiedział. Natomiast na jednej z Komisji z Przewodniczącymi Komisji problemowych 

ustalono podwyżki w tej wysokości jaka jest przedłożona w projekcie uchwały. 

Wnioskodawcą było 10 radnych. 

Radny Edward Mazur – przed głosowaniem chciałby się odnieść do tego projektu, bo wg. 

niego jest to niegodne. Gdybyście Państwo zwrócili uwagę ile ludzie zarabiają za 8 godzin 

pracy – powiedział – jakie otrzymują emerytury i renty to nie wiem czy będziecie mieli 

odwagę podnieść rękę „za”. Według mnie nie zasługujemy na to, bo spotykamy się tak 

naprawdę dwa razy w miesiącu i te pieniądze co my już w tej chwili otrzymujemy to są 

dużymi pieniędzmi. Apeluję, odrzućcie tą uchwałę i nie ośmieszajcie się – dodał. 

Radny Tomasz Kurcbart zgłosił wniosek o 5 minut przerwy, Pan Przewodniczący 

przychylił się do tego wniosku. 

Radny Sławomir Dąbrowski – odniósł się do wypowiedzi radnego Mazura – nie życzę 

sobie, żeby mi Pan ubliżał – powiedział – czy to jest godne, czy nie jest. Pan jest już na 

emeryturze, nie pracuje i nie traci czasu. Ja prowadzę swoją działalność, tracę na ten cel 

społeczny bardzo dużo czasu, pieniądze które dostaję z gminy nie są adekwatne do tego, 

co zarobiłbym w tym czasie. 

Jeśli te pieniądze nie są Panu Mazurowi potrzebne – powiedział, to proszę przeznaczyć je 

na jakiś cel społeczny. 

Radna Mirosława Krzystek – w poprzedniej kadencji podnosili sobie radni diety co roku o 

3%. Ponieważ my do tej pory nie robiliśmy sobie żadnych podwyżek i do końca kadencji 

już nie będziemy, stąd wynikła ta podwyżka. Uważam, że Pan Mazur rzeczywiście nas 

obraża. Ja mogę też nie brać tych pieniędzy i przeznaczyć je na cel społeczny, ale 

większość radnych tak jak powiedział mój kolega  pracuje, bierze urlopy, mniej zarabia. 

To nie są jakieś ogromne pieniądze żebyśmy robili z tego problem. 
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Radny Robert Dziubiński – każdy mówi o sobie, ja też powiem o sobie - powiedział. Jak 

kandydowałem na radnego nie pytałem się ile jest diety, tylko chciałem pomagać ludziom, 

moim wyborcom nie tylko ze Stąporkowa, ale również z całej gminy. Myślę, że te diety, 

które już mamy, to tak jak powiedział mój kolega są aż nadto. Nie wiem do czego tu 

porównywać, czy tak jak powiedział kolega Dąbrowski do zarobków w firmie prywatnej, 

czy do pieniędzy które zarabiają młodzi urzędnicy w naszym Urzędzie, którzy codziennie 

przychodzą do pracy, czy do kosztu paliwa jaki tracę. Startowałem do Rady, żeby 

pomagać a nie zbijać majątek i kłócić się o jakieś pieniądze. Tego podejścia nie rozumiem. 

Po co jest ta dyskusja i dlaczego jest atak na jednego radnego, który wyraził swoje zdanie. 

Radny Edward Mazur – jeżeli ktoś z radnych czuje się obrażony to przepraszam - 

powiedział. 

Następnie radni przystąpili do głosowania. 

Radni w głosowaniu jawnym 6 głosami „za”, 5 głosami „przeciw” i 2 głosami 

„wstrzymującymi się” podjęli Uchwałę Nr XXXVII/316/2013   w sprawie   ustalenia 

wysokości diet dla radnych 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 10 „m” 

Radni w głosowaniu jawnym 6 głosami „za”, 4 głosami „przeciw” i 3 głosami  

„wstrzymującymi się podjęli Uchwałę Nr XXXVII/317/2013 w sprawie  zasad 

zwrotu radnym kosztów podróży służbowych. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 10 „n”  

Radni w głosowaniu jawnym 8 głosami „za” i 5 głosami „wstrzymującymi się” 

podjęli Uchwałę Nr XXXVII/318/2013   w sprawie   zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2013-2018. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 10 „o” 

Radni w głosowaniu jawnym 8 głosami „za” i 5 głosami „wstrzymującymi się” 

podjęli Uchwałę Nr XXXVII/319/2013     w sprawie   zmian w budżecie Gminy 

Stąporków na 2013r. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt 10 „p” 

Radni w głosowaniu jawnym 7 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” i 5 głosami 

„wstrzymującymi się” podjęli Uchwałę Nr XXXVII/320/2013     w sprawie  zmian w 

budżecie Gminy Stąporków na 2013r. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych,   obecnych na sesji jest 13 radnych. 

 

Pkt. 11. 

W punkcie tym Pan Krzysztof Chrzan – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w imieniu 

13 radnych obecnych na sesji odczytał APEL skierowany do Pana Starosty Koneckiego 

Bogdana Sobonia i Burmistrza Stąporkowa Pani Doroty Łukomskiej o podjęcie 
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koniecznych działań mających na celu przygotowanie do przejęcia przez Gminę 

Stąporków zbiorników wodnych z terenu Gminy Stąporków. 

( w załączeniu do protokołu)  

 

Pkt 12. 

Pan Przewodniczący poprosił Panią Burmistrz o udzielenie odpowiedzi na  zapytania i 

interpelacje radnych. 

- na pytania radnego Edwarda Mazura: 

Odniosę się do odpowiedzi na temat mieszkań socjalnych i pisma Pana Mazura o 

organie stanowiącym i kontrolnym jaką jest Rada. To akurat nie Burmistrzowi należy 

przypominać o tym, że Burmistrz jest organem wykonawczym, a Rada organem 

stanowiącym i kontrolnym. Przypomnę tutaj Panu radnemu Edwardowi Mazurowi, że 

to właśnie z odpowiedzi z Prokuratury mógł Pan wyczytać by Pan nie wchodził w 

kompetencję Burmistrza i pozwolił Burmistrzowi działać. O ile sobie dobrze 

przypominam to taką odpowiedź Pan dostał. Burmistrzowi nie trzeba przypominać, bo 

ja nie jestem organem stanowiącym bo nie podejmuję uchwał, więc proszę nie mówić, 

że wkraczam w kompetencje organu stanowiącego i kontrolnego jakim jesteście wy, 

bo to nie ja podejmuję uchwały, tylko wy. Wy też macie Komisję Rewizyjną, która 

kontroluje Burmistrza, a mam tylko jedną prośbę – jako radni nie wkraczajcie w 

kompetencje Burmistrza. 

- koszt remontu ulicy Fabrycznej w Hucisku – będziemy znali po zakończeniu robót, 

bo robimy na II etapy. Ten jeden etap to ten o którym również wspominał Pan radny 

Naorecki, właśnie asfalt jest wycinany, zalewany i będzie jeszcze druga metoda 

wykonywana, ale to po zakończonych robotach zostanie przedstawiony kosztorys. 

- odwodnienie boisk w Niekłaniu – czekamy na nabór wniosków i postaramy się 

złożyć wniosek na odwodnienie i na wykonanie placu zabaw, bo taki projekt został 

wykonany w zeszłym roku. Poczekamy na ogłoszenie konkursu, nabór wniosków. 

- korzyści z Asystentów i Dyrektora ZGKiM – ja tylko przypomnę, że w ZGKiM nie 

było Dyrektora więc został powołany, ale nie ma stanowiska Z-cy Dyrektora, a takie 

stanowisko było więc Pan radny coś pomylił. Dla mnie korzyści z Asystentów są 

wymierne – to tak jak bym zapytała jakie mam korzyści z tego że ja jako Dorota 

Łukomska  mieszkanka tej gminy mam Pana jako radnego. I to jest właśnie 

wkraczanie w kompetencje Burmistrza, bo to Burmistrz dobiera sobie Asystentów. To 

tak jak bym ogłosiła konkurs na pracownika do spraw sportu, do promocji i by wygrał 

jeden z moich Asystentów. Z Asystentami jest o tyle dobrze, że to Burmistrz decyduje 

i bez konkursu wybiera sobie Asystenta. Ja z tego prawa skorzystałam. Żenujące może 

być jedynie to, że jeden z moich Asystentów zarabia tylko 50 zł. więcej od sprzątaczki 

w tym urzędzie. Wcześniej były podejmowane uchwały w sprawie sportu, więc 

pochwalę się. Do tej pory udało nam się zrobić więcej z Asystentami. Od stycznia jest 

osoba która zajmuje się m.in. sportem to jest Wojciech Górecki. Funkcjonuje szkółka 

piłkarska w której jest 80 dzieci – 4 drużyny, funkcjonuje szkółka pływacka – 80 

dzieci, powstaje klub sportowy, chcemy żeby została zgłoszona IV liga siatkówki – 

seniorzy, klasa B piłki nożnej i „trampkarze” żeby zostali zgłoszeni do rozgrywek. To 

jest bardzo dużo. Chcemy też uruchomić sekcję siatkówki, właśnie trwa nabór. Mam 

nadzieję, że co najmniej  80 uczniów też będzie zgłoszonych do rozgrywek. 

Funkcjonują świetlice, odbywa się tam mnóstwo zajęć. To są wymierne korzyści. 



 

 

 

15 

Poszukujemy pasji dzieciaków i tworzymy różne sekcje. Teraz będzie od 26 maja do 1 

czerwca dzień sportu więc też zachęcam wszystkich do wzięcia udziału. 

- na pytania radnej Mirosławy Krzystek: 

1. Wybieranie z oczyszczalni przydomowych są podpisane umowy z Końskimi, że to 

Końskie odbierają osady. 

2. Odpowiedź na pismo Pana Sergiusz Puchały – Pan Sekretarz odpowiedział, ale 

będzie tam wysypane kruszywo i mam nadzieję, że najpóźniej w przyszłym roku uda 

nam się zrobić tam drogę. 

3. Odnośnie planu zagospodarowania przestrzennego – czekam na wybór terminu 

spotkania i nie tylko w tym temacie, aby omijać sesję na rozmowy. Większość pytań, 

które zostały dziś zadane mogły być zadane wczoraj na Komisji. 

- na interpelacje 5 radnych, które złożył Pan Dariusz Mlodawski odnośnie parkingu 

przy przedszkolu – ja rozumiem, że to będzie interpelacja i prośba o zabezpieczenie 

środków w budżecie na 2014r. Pieniądze jakie zostały z wodociągu ja już na chwilę 

obecną wiem, że będę chciała  przeznaczyć na ujęcie wody w Czarnieckiej Górze, 

ponieważ tam od lat nie było remontowane i jest to najpoważniejsza sprawa na chwilę 

obecną. 

Na pytanie radnego Dariusza Młodawskiego na temat Oś. Dr, Anki – na chwilę obecną 

została podjęta uchwała w Urzędzie Marszałkowskim. Czekamy na wyznaczenie 

terminu i przygotowanie dokumentacji do podpisania umowy. Takie środki 

dostaliśmy. 

- na pytania radnego Roberta Dziubińskiego: 

1. Spotkanie w sprawie pogwarancyjnego remontu dróg – takie spotkanie ma się 

odbyć jutro. 

2. muszla koncertowa – wczoraj na Komisji o tym mówiła Pani Dyrektor Sorn. 

3. budowa „Orlików” – nie przypominam sobie aby był jakiś nabór wniosków na 

„Orliki”. Gmina złożyła wniosek, gmina chciała skorzystać z dofinansowania, niestety 

nie zostało nam przyznane dofinansowanie na wykonanie boisk. Mam nadzieję, że 

niebawem będzie uruchomiony jakiś program gdzie wykonamy boiska. Nawet jeśli nie 

będzie ogłoszony nabór na wnioski to ja mam nadzieję, że wygospodarujemy środki w 

budżecie gminy, a nawet być może pożyczymy i zrobimy boiska przynajmniej przy 

Gimnazjum w Stąporkowie. Ubolewam, że w ramach II części rewitalizacji nie zostały 

nam przyznane środki, bo tam znalazły by się boiska i byśmy już w tym roku je robili. 

Panu Przewodniczącemu RM: 

Jeśli chodzi o place zabaw, to taki protokoł  jest zrobiony i znajduje się w moim 

gabinecie i jeżeli Pan Przewodniczący chce zobaczyć jakie są wyniki to może się z 

protokołem zapoznać. LGD ogłosiło  konkurs – mamy problem bo w to mogą wejść 

tylko sołectwa. Wiemy, że radni zdecydowali, że będzie fundusz sołecki, byłam 

innego zdania bo uważałam, że lepiej zrobić za te kwoty place zabaw co najmniej  

przy szkołach. Jeżeli chodzi o PSP w Krasnej na chwilę obecna nie ma możliwości 

budowy placu zabaw bo na placu przy szkole są zakopane przewody i coś jeszcze co 

uniemożliwia nam umiejscowienie placu zabaw. Jeżeli chodzi o Niekłań, w pierwszej 

kolejności należy zrobić odwodnienie, zabezpieczyć skarpy, wyrównać teren pod plac 

zabaw i dopiero możemy mówić o placu zabaw. Ale będzie fundusz sołecki więc 

będzie można przeznaczyć go na ten cel. 

Do odpowiedzi Pani Burmistrz ustosunkowali się: 
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Radny Edward Mazur – To co Pani napisała mi, to jest żenada. Ja nie pytałem Panią o 

mieszkania socjalne, bo tam było konkretne pytanie o mieszkania komunalne i trzeba 

było odpowiedzieć. Pani się natomiast rozpisała nie na temat. Pani chyba tego pisma 

nie pisała. Pisała to Pani Asystent, a Pani się pod tym podpisała. 

Jeżeli chodzi o mieszkanie dla Pana  który otrzymał mieszkanie komunalne. Niech 

Pani powie teraz przy wszystkich jakie mieszkanie przysługuje temu Panu komunalne, 

czy socjalne. Myśmy wnieśli doniesienie do Prokuratury, bo taka była potrzeba, bo to 

mieszkanie się temu Panu nie należało. Odbyła się sprawa w sądzie i wyrok był, że 

temu Panu należy się mieszkanie socjalne i niech Pani nie wprowadza ludzi w błąd. 

Pani burmistrz w odpowiedzi – powiedziała, że to mieszkanie zostało przyznane tylko 

i wyłącznie  na rok. Ponieważ ten pan nie opuścił tego miejsca, więc Burmistrz poszła 

do sądu i sąd uznał, że w wypadku gdzie Burmistrz nie przedłuża umowy należy się 

mieszkanie socjalne. Gdyby przedłużyła temu Panu umowę to nie byłoby sprawy w 

sądzie i ten Pan nadal by tam mieszkał, więc to mieszkanie się należało, ale 

przyznałam je tylko na rok – powiedziała Pani Burmistrz. 

Następnie Pani Burmistrz poprosiła aby przestrzegać i szanować cenny czas i w 

punkcie odpowiedzi nie dopuszczać do dyskusji. 

Pan Przewodniczący – ustosunkował się do odpowiedzi na swoją interpelację. Pani 

Burmistrz powiedziała, że będzie fundusz sołecki więc będzie można za to 

wybudować place zabaw przy szkołach. Z tego co ja sobie przypominam, w ubiegłym 

roku sam ubiegałem się o to, aby zabrać fundusz sołecki na rok z przeznaczeniem tych 

pieniędzy  na remonty szkół. Było to słuszne więc zdobył większość w Radzie, udało 

się i chwała Radzie za to. Natomiast w tym roku pojawił się problem taki, że pieniądze 

z funduszu sołeckiego miały być przekazane - jeżeli się nie mylę – na kruszywo i 

utwardzenie dróg gminnych, ewentualnie dołożenie do dróg powiatowych. Nie padło 

nigdzie słowo o tym, że dokładamy do placów zabaw przy szkołach. Nie ukrywam, że 

wtedy również bym forsował to, żeby rozmawiać z sołtysami i ewentualnie znów coś 

zrobić z funduszem sołeckim. Ale nie było mojej zgody na to, żeby przeznaczać te 

pieniądze na kruszywo i na drogi powiatowe, bo to do mnie nie przemówiło.  

Dlatego też zwrócił się do Pani Burmistrz aby szukała innych rozwiązań na te place 

zabaw przy szkołach niekoniecznie w tym, ale w przyszłym roku. Wytyczyć sobie 

jakiś plan działania, bo uciekają nam terminy gdzie możemy składać wnioski do LGD 

- powiedział. 

 

Pkt 13. 

Pan Przewodniczący spytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawach różnych. 

Głos zabierali: 

Pani Sołtys z Czarnieckiej Góry -  poruszyła sprawę zawalenia się mostu łączącego 

Czarniecką Górę i Stary Grzybów. 

Następną sprawą którą zgłosiła Pani sołtys, to w Czarnieckiej Górze lampy uliczne 

zbyt wcześnie się zapalają i zbyt późno gaszą. 

Radny Roman Rurarczyk – powiedział, że most tydzień temu został już naprawiony. 

Jeżdżą samochody i przechodzą po nim ludzie. Jako radny od początku to pilotował, 

ponieważ jest to jego okręg wyborczy. 

Pani sołtys odpowiedziała, że most jest niżej od drogi i gdy przyjdzie większa woda 

mostu nie widać, widać tylko poręcze. 
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Radny Zbigniew Wiśniewski – wnioskował do Pana Przewodniczącego, aby przerwa 

między Komisjami i sesją była przynajmniej 2,3 dni ponieważ nie ma czasu na to, aby 

wprowadzić poprawki wypracowane na Komisjach do przygotowanych materiałów na 

sesję. Jeden dzień jest zdecydowanie za mało. 

Pan Przewodniczący przyjął wniosek do realizacji. 

Następnie radny Wiśniewski nawiązał do podziękowań Pani Burmistrz radnym, którzy 

znaleźli czas aby wyjechać do Brukseli. Być może inni radni również znaleźliby czas, 

ale nie zostali zaproszeni. 

Sołtys Telecki z Niekłania Małego – odniósł się do zbiorników wodnych. Sprawa jest 

poważna, bo nie ma kto ich przejąć prawnie. Jest to jego zdaniem temat priorytetowy 

ponieważ zbiorniki wodne spełniają trzy warunki: są zbiornikami 

przeciwpożarowymi, są zbiornikami rekreacyjnymi, regulującymi gospodarkę wodną 

w gminie. Jeżeli nie będą miały właścicieli, opiekunów to będą stwarzać zagrożenie           

i nie będą służyć społeczeństwu. Jeżeli nie będzie właściciela to zostaną spuszczone 

bo nikt nie będzie odpowiadał za to nad czym nie trzyma kontroli. 

W Urzędzie jest zatrudniony prawnik, który winien zasięgnąć informacji w jaki 

sposób po linii prawnej i kto te zbiorniki może przejąć, na jakich warunkach, na jakich 

zasadach. Myśli, że Pani Burmistrz zajmie stanowisko, aby tą sprawę załatwić. 

Następną sprawą jaką poruszył, to sołectwa od strony północnej pisały do Zarządu 

Melioracji o udrożnienie koryta rzeki Czarnej. Otrzymali odpowiedź, które nic nie 

daje, jest tylko informacją. Koryta dość, że nie są drożne, to są jeszcze zniszczone 

przez bobry i woda zalewa posesje i łąki. 

Odniósł się również do decyzji Starostwa Powiatowego w Końskich odnośnie remontu 

ul. Górniczej w Stąporkowie. Uważa, że drogi powiatowe, których stan jest taki zły, 

że przy przejeździe samochodów pękają ludziom domy nic się nie robi. Natomiast ul. 

Górnicza służy przede wszystkim tirom które jadą do Henkla, a nie ludziom. Henkel 

jest w stanie sam tą ulicę wybudować. Budowa tej drogi, to  błędna decyzja. 

Pani Dyrektor SP ZOZ – proponuje, aby zastanowić się, czy jest sens na następnej 

sesji podejmować decyzję w sprawie dotacji na remont w Krasnej, ponieważ remont 

trwa, faktury są płacone, a za zapłacone gmina nie zwraca. 

Pani sołtys z Odrowąża – zwróciła się z pytaniem kto i kiedy opracuje regulamin 

korzystania z placów zabaw na wsiach. Była u Dyrektora ZGKiM Pana 

Głogowskiego, który powiedział, że takiego regulaminu nie ma, ponieważ Rada go nie 

opracowała. Zbliża się teraz sezon ich użytkowania i może stać się nieszczęście – 

wówczas będzie problem. 

Dlatego pyta – kto zarządza placami zabaw na wioskach, które zostały wykonane                  

z funduszu sołeckiego. 

Następnie Pani sołtys odniosła się do wypowiedzi radnych na temat ich pracy, że 

pracują społecznie, muszą czasem zrezygnować jeden dzień czy dwa z pracy 

zarobkowej. Nie wie, czy się zastanowili nad tym, że sołtysi też pracują i muszą sobie 

wziąć urlop. Radni jednak obniżyli sołtysom o 1% prowizję od zebranych podatków. 

Praca sołtysa, to jeśli chce być dobrym sołtysem musi być dyspozycyjny 24 godziny 

na dobę. Obarczeni zostali wypełnianiem deklaracji odnośnie odbierania śmieci – w 

Odrowążu jest 250 mieszkań i tego się nie wykona w ciągu 1 dnia. Dlatego prosi o to, 

żeby radni popatrzyli trochę na sołtysów, czy nie zasługują na coś od nich. 
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Pan Przewodniczący poprosił o to, aby wypowiedzi Pani sołtys były bardziej 

precyzyjne, bo to nie Rada decydowała o tym, żeby sołtysi wypełniali deklaracje 

„śmieciowe”. 

Nie Rada również opracowuje regulamin użytkowania placów zabaw na wsiach. 

Radna Mirosława Krzystek – była sołtysem i wie, że pracy jest bardzo dużo. Nie 

możecie powiedzieć, że radni nie doceniają pracy sołtysów. Wie natomiast, że sołtysi 

pewnych rzeczy nie muszą robić, powiecie że nie i nie będziecie. Chcecie to robicie 

bo funkcja sołtysa jest społeczna - powiedziała.  

Pani Burmistrz – w odpowiedzi na zadawane pytania: 

- most w Czarnieckiej Górze jest już zrobiony,  

- droga do szpitala jest drogą powiatową. Jest pismo ze Starostwa, że wszystkie drogi 

będą remontować. 

- oświetlenie, to faktycznie temat do rozważenia. Dokonaliśmy audytu odnośnie 

oświetlenia i niebawem będą podejmowane odpowiednie kroki w celu 

oszczędnościowym. 

- popiera wniosek radnego Wiśniewskiego, żeby Komisje były na co najmniej 3 dni 

przed sesją, żeby Urząd miał czas na wprowadzenie ewentualnych poprawek. 

- na wyjazd do Brukseli była ograniczona liczba miejsc, ale faktycznie 10 radnych 

dostało zaproszenia. Jeśli chodzi o radnego Wiśniewskiego – rozważała to czy go nie 

zaprosić. 

- sołtys Telecki powiedział, że zbiorniki są priorytetowe – ma rację. Przypomnę tylko 

– powiedziała – że był Pan radnym i nie pamięta, żeby kiedykolwiek występował Pan 

i mówił, że zbiorniki są priorytetowe i starał się coś zrobić jako radny. Faktycznie są 

priorytetowe tak jak wszystko jest priorytetowe. Jeszcze nie mamy dokończonego 

wodociągu, kanalizacji, drogi są w fatalnym stanie, zarząd Melioracji chce udrożnić 

koryto, ale jest problem z Generalną Dyrekcją Ochrony Środowiska i to od nich już 

zależy. 

- nie radni i nie Burmistrz przenoszą, czy przewożą bobry – od tego jest też 

odpowiednia instytucja, tyle, że zwierzęta są najważniejsze w tym kraju. 

Interweniował w tej sprawie Eurodeputowany Pan Jacek Kłosowicz i jest odpowiedź, 

że w Unii Europejskiej nawet nie wiedzą, że w Polsce zwierzęta są ważniejsze niż 

ludzie. Powinny być również regulacje dotyczące „Natury 2000” , ale też nie na 

poziomie gminy, ale wyżej.  

- place zabaw – nie wydaje się, żeby zakup tablicy z napisem „Regulamin placu 

zabaw” był jakiś problematyczny. Wszystkie regulaminy są takie same. 

Następnie Pani Burmistrz poprosiła o pozostanie sołtysów w celu omówienia spraw 

związanych z wyjazdem do Wąchocka. Sołtysem wyróżnionym z naszej gminy została 

Pani Danusia Jedynak z Błotnicy za aktywizację społeczeństwa. Jest to jedno                      

z niewielu sołectw gdzie mieszkańcy potrafią sami się zorganizować. 

Pan Przewodniczący dodał, że odnośnie bobrów sprawą zajęła się Ochrona 

Środowiska razem z Zarządem Dróg Powiatowych o odstrzał, bo tamy w Niekłaniu 

Małym zagrażają drodze powiatowej. 

Radny Edward Mazur – zwrócił się z pytaniem, ponieważ przetarg na wyłapywanie 

psów został rozstrzygnięty, kiedy one będą wyłapywane. Na ul. Reja                                   

i Kochanowskiego chodzą 3 czy 4 psy, które atakują dzieci.  
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Pani Burmistrz – psy wyłapywane są według możliwości. Koszt złapania 1 psa              

i oddania go do schroniska, to 1.500 zł. Wyłapywane są dość często – problem 

zgłoszony był do Ochrony Środowiska i spyta dlaczego ich nie złapali. 

 

Pkt 14 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamykam obrady sesji. Dziękuję wszystkim 

za udział. 

 

Protokoł sporządziła                                                     Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Elżbieta Purska                                                                       Jacek Kołodziej 

            

  

 
  


